
الحلّ المشكلة 
ه الإبرة نحو الأسفل باتجاه وعاء فارغ. ادفع زر الحقن الأسود نحو الداخل إلى أن يتوقف. واصل  4.  وجّْ

الضغط على الزر.
قد تشاهد تدفق كمية قليلة أو قطرة من السائل. بعد أن تنتهي، يجب أن يكون زر الحقن الأسود 

مضغوطا نحو الداخل حتى نهايته. تابع إلى المرحلة 6 "أخرج الإبرة".
5.  إذا ما زلت ترى المقبض الأصفر، اتصل بالطبيب أو الصيدلي.

قد تؤدي إعادة ضبط قلم تيريباراتايد تيڤع إلى فقدان جرعات الحقن اليومية.

يمكن تفادي هذه المشكلة باستعمال إبرة جديدة في كل حقنة، والتأكد من توصيل الإبرة بشكل صحيح، 
وعن طريق الضغط على زر الحقن الأسود إلى الداخل حتى النهاية.

بهدف إعادة ضبط قلم تيريباراتايد تيڤع، اتبع المراحل التالية:
1.  إذا أنهيت حقن الدواء، فلا تحقن الدواء مرة أخرى في ذات اليوم.

2.  انزع الإبرة.
3.  كرّر المرحلة 2 "صِل إبرة جديدة" والمرحلة 3 "إعداد الجرعة" في دليل المستخدم.

ما زال المقبض الأصفر ظاهرا بعد 	.أ
أن ضغطت على زر الحقن الأسود. 
كيف يمكنني ضبط قلم تيريباراتايد 

تيڤع الخاص بي؟

يفُترض أن يكون زر الحقن الأسود مضغوطا نحو الداخل حتى النهاية، ما يشير إلى أنه تم حقن الجرعة بالكامل من قلم تيريباراتايد تيڤع.
استعمل إبرة جديدة في كل مرة تحقن فيها الجرعة لضمان أن يعمل قلم تيريباراتايد تيڤع الخاص بك كما ينبغي.

كيف يمكن أن أعرف إذا كان قلم تيريباراتايد تيڤع الخاص 	.ب
بي يعمل كما ينبغي؟

لن تؤثر فقاعة هواء صغيرة في جرعتك ولن تلحق ضررا بك. يمكن أن تستمر في تناول جرعتك كالمعتاد. ‌ج.  أرى فقاعة هواء في قلم تيريباراتايد تيڤع الخاص بي.

3.  افصل الإبرة كليا عبر إدارة غطاء الإبرة الكبير ‏3-5‏ مرات بعكس اتجاه الساعة. 
4.  إذا ما زلت غير قادر على إخراج الإبرة، اطلب المساعدة.

1.  ضع غطاء الإبرة الكبير على الإبرة.
2.  استعمل غطاء الإبرة الكبير لإخراج الإبرة. 

‎.د.  لا أستطيع إخراج الإبرة‌

اتصل بالطبيب. قد تحتاج إلى استعمال قلم تيريباراتايد تيڤع‏ جديد. عندما يكون من غير المستطاع سحب زر الحقن الأسود، يعني هذا أنه ليست هناك كمية كافية من الدواء في قلم تيريباراتايد تيڤع لحقن إضافي. يحُتمَل أنك ستشاهد 
القليل من الدواء في خرطوشة الدواء. 

‌ه.  ما الذي عليّ القيام به إذا واجهت صعوبة في سحب زر
    الحقن الأسود خارجا؟

هامّ!
بعد حقن الجرعة:

بعد إخراج الإبرة من الجلد، ارفع إبهامك عن زر الحقن الأسود. تأكد 
من أن زر الحقن الأسود مضغوط حتى النهاية باتجاه الداخل. إذا كنت لا 

‎ ‎.ترى المقبض الأصفر، فقد تكون أنهيت مراحل الحقن بشكل صحيح

لا يفُترض أن ترى المقبض الأصفر إطلاقا. إذا شاهدته، 
وكنت قد حقنت الدواء، فلا تحقن الدواء مرة أخرى في 

ذات اليوم. عوضا عن ذلك، عليك ضبط قلم تيريباراتايد 
تيڤع على الصفر )انظر حل المشاكل في هذا المرشد، 

المشكلة "أ"(.

ضع غطاء الإبرة الكبير فوق الإبرة.
ولا تحاول أن ترجعه إلى مكانه بيدك.

افصل الإبرة بإدارة غطاء الإبرة الكبير ‏3 
حتى 5‏ مرات بعكس اتجاه عقارب الساعة.

أخرج الإبرة وتخلص منها وفق 
تعليمات الطبيب أو الصيدلي.

 أعِد الغطاء الأزرق إلى مكانه. أعِد قلم تيريباراتايد
تيڤع إلى الثلاجة فور انتهاء الاستعمال.

لمعلومات إضافية أو إذا كانت لديك أسئلة إضافية، راجع بند "حل المشاكل" في هذا الدليل.

حل المشاكل

  التنظيف والتخزين:
تنظيف قلم تيريباراتايد تيڤع:

نظف الجزء الخارجي من قلم تيريباراتايد تيڤع بقطعة قماش رطبة.	•
لا يجوز تغطيس قلم تيريباراتايد تيڤع في الماء. لا يجوز شطفه أو تنظيفه بأي سائل كان.	•

  تخزين قلم تيريباراتايد تيڤع:
أعِد قلم تيريباراتايد تيڤع إلى الثلاجة فور انتهاء استعماله في كل مرة. اقرأ واتبع تعليمات تخزين الدواء الظاهرة في النشرة للمستهلك في البند ‏5‏ - 	•

"كيف يخُزّن الدواء؟".
لا يجوز تخزين قلم تيريباراتايد تيڤع بينما تكون الإبرة موصولة به. قد تؤدي هذه الخطوة إلى تكوّن فقاعات هواء في خرطوشة الدواء.	•
خزّن قلم تيريباراتايد تيڤع وهو مغلق بالغطاء الأزرق.	•
لا يجوز تجميد قلم تيريباراتايد تيڤع. إذا تجمّد القلم، تخلص منه واستعمل قلما جديدا.	•
إذا ظل قلم تيريباراتايد تيڤع خارج الثلاجة، لا داعي للتخلص منه. أعده إلى الثلاجة واتصل بالطبيب المعالِج أو الصيدلي.	•

رقم تسجيل الدواء في سجل الأدوية الرسمي في وزارة الصحة: ‏163-24-35333‏
اسم صاحب التسجيل والمنتج وعنوانه:

تيڤع إسرائيل م.ض.، شارع دڨورا هنڨيئا 124، تل أبيب 6944020.
تمَ التحرير في أيلول 2022 وفق تعليمات وزارة الصحة.

تأكد من الجرعة

أخرج الإبرة

  ملاحظات هامة أخرى:
يحتوي قلم تيريباراتايد تيڤع على كمية دواء تكفي لمدة 28 يوما.	•
لا يجوز نقل الدواء إلى داخل محقنة. قد تؤدي هذه الخطوة إلى تناول جرعة خاطئة.	•
سجّل تاريخ الحقن الأول في دفتر اليوميات.	•
اقرأ تعليمات استعمال القلم الواردة في هذا الدليل واتبعها، لاستعمال قلم تيريباراتايد تيڤع استعمالا صحيحا.	•
افحص ملصق قلم تيريباراتايد تيڤع وتأكد من أنك تستعمل الدواء الصحيح وأن تاريخ سريان مفعول لم ينتهِ.	•
يمُنع استعمال قلم تيريباراتايد تيڤع إذا كان يبدو تالفا. افحص الدواء في الخرطوشة. إذا لم يكن الدواء صافيا وشفافا، أو إذا كان يحتوي على جزيئات، فلا تستخدم 	•

القلم. اتصل بالطبيب المعالج أو الصيدلي إذا لاحظت أيا من هذه الأشياء.
استعمل إبرة جديدة في كل حقنة.	•
أثناء الحقن، قد تسمع صوت نقرة واحد أو أكثر - هذه الخطوة هي جزء سليم من القلم.	•
لا يوصى باستعمال قلم تيريباراتايد تيڤع لدى المكفوفين أو ضعيفي النظر دون تلقي مساعدة من اختصاصي خبير باستعمال القلم.	•
احتفظ بقلم تيريباراتايد تيڤع وبالإبر بعيدا عن متناول أيدي ومجال رؤية الأطفال.	•

  التخلص من قلم تيريباراتايد تيڤع وإبره:
قبل التخلص من القلم، تأكد من أنك أزلت إبرة القلم.	•
يجب التخلص من قلم تيريباراتايد تيڤع والإبر المستعملة وفق توصيات الطبيب المعالِج أو الصيدلي.	•

يجب التخلص من قلم تيريباراتايد تيڤع بعد مضي 28 يوما منذ استعماله للمرة الأولى.
اليوم الأول من الاستعمال ‏.............. / .............. / .............. 
‏يجب التخلص بعد تاريخ ‏.............. / .............. / .............. ‏

Troubleshooting
Problem Solution

A.	 The yellow shaft is still 
showing after I push 
in the black injection 
button. How do I reset 
my Teriparatide Teva 
Pen?

This problem can be prevented by using a NEW needle with each injection, making sure 
that the needle is attached properly, and pushing the black injection button all the way in.
To reset the Teriparatide Teva Pen, follow the steps below.
1.   If you have already injected, DO NOT inject yourself a second time on the same day.
2.   Remove the needle.
3.   Repeat Step 2 ‘Attach new needle’ and Step 3 ‘Set Dose’ in the User Manual.

4.   Point the needle down into an empty container. 
Push in the black injection button until it stops. Hold it in. 
You may see a small stream or drop of fluid.
When you have finished, the black injection button should be all the way in.
Continue with Step 6 ‘Remove needle’. 

5.   If you still see the yellow shaft showing, contact your doctor or pharmacist.
Resetting your Teriparatide Teva pen may lead to loss of daily doses.

B.	 How can I tell if my Teriparatide Teva 
Pen works properly?

The black injection button should be pushed all the way in to show that the full dose of medicine has been injected from the Teriparatide Teva Pen.
Use a new needle every time you inject to be sure your Teriparatide Teva Pen will work properly.

C.	 I can see an air bubble in my 
Teriparatide Teva Pen. A small air bubble will not affect your dose and it will not harm you. You can continue to take your dose as usual.

D.	 I cannot get the needle off. 1.   Put the large needle cover on the needle.
2.   Use the large needle cover to unscrew the needle.

3.   Unscrew the needle all the way by giving the large needle cover 3 to 5 counter-clockwise turns.
4.   If you still cannot get the needle off, ask someone to help you.

E.	 What should I do if I have difficulty 
pulling out the black injection button?

Contact your doctor. You may need to use a new Teriparatide Teva Pen. When the black injection button cannot be pulled out, this means there is not enough medicine in your Teriparatide Teva Pen for 
another dose. You may still see some medicine left in the cartridge.

User Manual
Teriparatide Teva
Solution for injection in a pre-filled pen
Important: First read the package leaflet that comes inside your Teriparatide carton.
Before you use your Teriparatide Teva Pen, please read the entire User Manual. 
Follow the directions carefully when using the pen.
The Teriparatide Teva Pen contains 28 days of medicine. Throw away the pen after 
28 days, even if it is not completely empty. Do not inject more than one dose of 
Teriparatide Teva in the same day. Do not transfer Teriparatide Teva to a syringe.

* Needles not included. 
29G to 31G needles can be used. Ask 
your doctor or pharmacist which needle 
size and length are best for you. 
Always use a new needle for each 
injection.

Teriparatide Teva Pen Parts*: Body Label Red Stripe

Black Injection ButtonYellow ShaftMedicine CartridgeBlue Cap

Large Needle Cover Needle

Small Needle Protector Paper Tab

Wash your hands before every injection. Prepare the injection site as your doctor or pharmacist instructed. 

Pull off blue cap

Attach new needle

Check the Teriparatide Teva Pen label to make sure you have the right medicine and that it has not expired.
Do not use the pen if the pen looks damaged, the medicine in the cartridge is not clear and colorless, or if it 
has particles in it.

Pull off paper tab.
Push needle straight onto 

medicine cartridge.

Screw on needle clockwise until it stops 
(3 to 5 clockwise turns). Make sure the 

needle is firmly attached.
Pull off large needle cover 

and save it.

Pull out black injection 
button until it stops and 
the red stripe shows. 
If you cannot pull out the 
black injection button see 
‘Troubleshooting’, Problem 
E, in this manual.

Set dose
Check to make sure 

red stripe shows.

Red Stripe 

Pull off small needle 
protector and throw away.

Inject dose

Gently hold a fold of skin 
on your thigh or abdomen 
and insert needle straight 
into skin.

Push in black injection button until it 
stops. Keep the button pushed in 
and count to 5 slowly. You must wait 
until the count of 5 to make sure you 
receive the correct dose. Then pull 
the needle from skin.

Confirm dose

IMPORTANT!
After injecting the dose:
Once the needle is removed from the skin, take 
your thumb off the black injection button. Check 
to make sure the black injection button is all the 
way in. If the yellow shaft does not show, you have 
finished the injection steps the right way. 

You should not see any of the yellow shaft.  
If you do and have already injected the medicine, 
do not inject yourself a second time on the same 
day. Instead, you MUST reset the Teriparatide 
Teva Pen (see ‘Troubleshooting’, Problem A, in 
this manual).

Remove needle Put the large needle cover on the needle. 
Do not try to put the needle cover back 

on with your hands.

Unscrew the covered needle all the 
way by giving the large needle cover 

3 to 5 counter-clockwise turns.

Pull off needle and throw 
away as directed by your 

doctor or pharmacist.

Push blue cap back on. Right 
after use, place Teriparatide Teva 

Pen in the refrigerator.

For more information, or if you have any questions, see the section ‘Troubleshooting’ in this manual.

  Cleaning and Storage:
Cleaning Your Teriparatide Teva Pen:
•	Wipe the outside of the Teriparatide Teva Pen with a damp cloth.
•	Do not place the Teriparatide Teva Pen in water, or wash or clean it with any liquid.

  Storing Your Teriparatide Teva Pen:
•	After each use, refrigerate the Teriparatide Teva Pen right away. Read and follow the storage instructions in the patient leaflet section 

5 - ‘How to store the medicine?’.
•	Do not store the Teriparatide Teva Pen with the needle attached. Doing this may cause air bubbles to form in the medicine cartridge. 
•	Store the Teriparatide Teva Pen with the blue cap on.
•	Do not freeze Teriparatide Teva Pen. If the pen has been frozen, throw it away and use a new pen.
•	 If the Teriparatide Teva Pen has been left out of the refrigerator, do not throw the pen away. Place the pen back in the refrigerator and 

contact your doctor or pharmacist.

  Other Important Notes:
•	The Teriparatide Teva Pen contains 28 days of medicine.
•	Do not transfer the medicine to a syringe. This may result in you taking the wrong dose of medicine.
•	Write down the date of your first injection in your diary.
•	Read and follow the instructions in this manual so that you use your Teriparatide Teva Pen the right way.
•	Check the Teriparatide Teva Pen label to make sure you have the right medicine and that it has not expired.

•	Do not use the Teriparatide Teva Pen if it looks damaged. Look at the medicine in the cartridge. If the solution is not clear 
and colorless, or if it has particles, do not use the pen. Contact your doctor or pharmacist if you notice any of these signs. 

•	Use a new needle for each injection.
•	During the injection, you may hear one or more clicks – this is normal.
•	The Teriparatide Teva Pen is not recommended for use by the blind or by those who have vision problems without help 

from a person trained in the proper use of the device.
•	Keep your Teriparatide Teva Pen and needles out of the reach and sight of children.

  Disposal of Pen Needles and the Teriparatide Teva Pen:
•	Before throwing away the pen, be sure to remove the pen needle.
•	Throw away your Teriparatide Teva Pen and used needles as directed by your doctor or pharmacist.

Dispose of the Teriparatide Teva Pen 28 days after first use.
1st use date .............. / .............. / ..............
Throw away after .............. / .............. / ..............

Registration number of the medicine in the Ministry of Health’s National Drug Registry: 
163-24-35333 
Manufacturer and registration holder’s name and address: 
Teva Israel Ltd., 124 Devorah Haneviah Street, Tel Aviv 6944020.
Revised in September 2022 according to MOH guidelines. DOR-Ter-IFU-1122-09

Large needle 
cover

Small needle protector
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